
ACTA  DE  LA  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  CONSELL  DE  LES  ALCALDIES  DE  LA 
COMARCA DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió

Núm.: 4/2024
Caràcter: ordinària  
Data: 30 de maig de 2024
Horari: de 10.00 h. a les 11.45
Lloc: Sala de Plens del Consell Comarcal

Hi assisteixen:
 David Masot Florensa, president del Consell de les Alcaldies i alcalde de l'Ajuntament de 

Maials
 Maria Antonieta Royes,  en substitució de l’alcaldessa de l'Ajuntament  d’Aitona,  Rosa 

Pujol Esteve
 Jaume Sanuy Lopez, alcalde de l'Ajuntament d’Albatàrrec
 Elena Farrus Farran, alcalde de l'Ajuntament d’Alcanó
 Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l'Ajuntament d’Alfarràs
 Joel Falcó Salla, alcalde de l'Ajuntament d’Alfés
 Imma Roca Vidal, alcaldessa de l'Ajuntament d’Alguaire
 Joan Bosch Novell, alcalde de l'Ajuntament d’Almacelles
 Sebastià  Noguero  Noguero,  en  substitució  de  Teresa  Malla  Aigé,  alcaldessa  de 

l'Ajuntament d’Almenar
 Antoni Carré Cuadrat, alcalde de l'Ajuntament de Benavent de Segrià
 Jordi Verdú Paijà, alcalde de l'Ajuntament de Corbins
 Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l'Ajuntament de La Granja d'Escarp
 Francesc Xavier Mor Farré, alcaldessa de l'Ajuntament de Llardecans
 Carme Valls, en substitució de Fèlix Larrosa Piqué, alcalde de l'Ajuntament de Lleida
 Josep Maria Vallès Vallès, alcalde de l'Ajuntament de Massalcoreig
 Laura  Castell  en  substitució  d’Eduard  Murgó  Ballespí,  alcalde  de  l'Ajuntament  de 

Montoliu de Lleida
 Cosme  Batlle  Puig,  en  substitució  de  Josep  Jaume  Solsona  Batlle,  alcalde  de 

l'Ajuntament de Puigverd de Lleida
 Joan Andreu Urbano Fernandez, alcalde de l'Ajuntament de Rosselló
 Gerard Plaza en substitució de Josep Antoni Romià Pujol,  alcalde de l'Ajuntament de 

Seròs
 Eduard Oró Prim, alcalde de l'Ajuntament de Sudanell
 Jaume Gort Quílez, alcalde de l'Ajuntament de Sunyer
 Mario Urrea Marsal, alcalde de l'Ajuntament de Torrebesses
 Àxel Curcó Panadés, alcalde de l'Ajuntament de Torres de Segre
 Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de Segrià

També assisteixen:
Eva Forcat Escolà, secretaria del Consell Comarcal del Segrià
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià

Excusen assistència:
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 Gerard Companys Pujol, alcalde de l'Ajuntament d’Alcarràs
 Sandra Marco Casals, alcaldessa de l'Ajuntament de Soses
 Josep Maria Gras Charles, alcalde de l'Ajuntament d’Alcoletge
 Jennifer Nadal Godinez, alcaldessa de l'Ajuntament d’Almatret
 Joan Gilart Escuer, alcalde de l'Ajuntament d’Alpicat
 Mariona Rebull Berengué, alcaldessa de l'Ajuntament d’Artesa de Lleida
 Fermí Masot Aymi, alcalde de l'Ajuntament d’Aspa
 Miquel Carles Català Visa, alcalde de l'Ajuntament de La Portella
 Antoni Bosch Carabante, alcalde de l'Ajuntament de Els Alamús
 Dante Alejandro Perez Berenguer, alcalde de l'Ajuntament de Gimenells i el Pla de la 

Font
 Maria Teresa Cullerés Esteve, alcaldessa de l'Ajuntament de Sarroca de Lleida
 Jordi Josep Latorre Sotus, alcalde de l'Ajuntament de Torrefarrera
 Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l'Ajuntament de Torre-serona
 Albert Solsona Arroniz, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de la Barca

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió d’11 d’abril de 2024. 
2. Presentació dels serveis del Consell Esportiu del Segrià, a càrrec del president del CES, 

senyor Jaume Sanuy Lopez.
3. Informes de Presidència.
4. Assumptes d’urgència.
5. Precs i preguntes.

Desenvolupament  de la sessió

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió d’11 d’abril de 2024

S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió del Consell d’Alcaldies del dia 11 d’abril de 2024.

2. Presentació dels serveis del Consell Esportiu del Segrià, a càrrec del president del 
CES,  senyor Jaume Sanuy Lopez

Compareix el Sr. Jaume Sanuy agraeix al Consell l’acollida, explica que fa quatre anys es va 
presentar per promoure més enllà del que abans es feia només a la capital, l’objectiu d’avui 
és donar a conèixer que fan amb projectes molt engrescadors. El Gerent explicarà a què es 
dediquen i queda a la predisposició per col·laborar amb els alcaldes per potenciar l’esport 
base. 

Agafa la paraula el Ramon, gerent del consell, per explicar que el CES és una entitat sense 
ànim  de  lucre  pel  foment  i  promoció  de  l’espot  a  la  comarca.  La  base  forta  són  les 
competicions, la borsa de treball i contractació de monitors, les pòlisses d’assegurances, la 
formació i la cessió de material. 

Pel que fa a les competicions, fan les activitats dissabtes al matí amb els esports col·lectius 
amb 9500 esportistes fent activitats a les instal·lacions de l’ajuntament de Lleida i escoles. 
En esports individuals  es fan una vegada al  mes.  Dintre de les competicions el  CES fa 
inscripcions, assegurances, gestió d’autocars dels municipis a Lleida. 

En el tema de la borsa de treball tenen 45 monitors que donen servei a activitats esportives i 
ajuntaments. Tots ells estan inscrits al ROPE i des del CES gestionen contractes, nòmines, 
baixes, riscos laborals, facturació als ajuntaments, etc. 
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Pel  que  fa  a  les  assegurances  estan  vinculats  a  la  UFEC  i  cobreix  el  curs  escolar. 
Asseguren esportistes en edat escolar i adults. També tenen assegurança de responsabilitat 
civil. 

Des del CES també tenen arcs de sortida, inventari de material esportiu a disposició dels 
ajuntaments. S’ha d’anar a buscar i tornar al CES. 

L’escola catalana de l’esport els habilita a fer el curs de dinamització esportiu que permet la 
inscripció al ROPE. Els requisits són tenir 16 anys i tenir l’ESO. Es fa una edició intensiva al 
juliol i amb l’Ajuntament de Lleida es col·labora amb un altre curs a part del curs que es fa al  
nadal que es fa sempre i quant hi hagi quòrum. 

Pel  que  fa  a  la  col·laboració  amb  els  Ajuntaments  es  fa  assessorament  i  plans 
individualitzats a través de conveni. Actualment es treballa amb 15 ajuntaments i l’objectiu 
és que en un any es pugui tenir 7 o 8 ajuntaments més. S’estableix una matricula en funció 
del nombre d’habitants i un cop pagues la matricula tens coberts tots els serveis. S’intenta 
que el tècnic sigui del municipi per abaratir costos. S’enviarà un email a tots els ajuntaments 
perquè aquests puguin demanar reunions al municipi i concretar accions. 

Des  del  CES  es  gestionen  curses,  inscripcions,  entrega  de  premis,  casals  esportius, 
activitats i esdeveniments esportius puntuals amb pressupost previ. 

A continuació present el projecte esportiu EL SEGRIÀ ES MOU que consisteix en organitzar 
dos circuits de curses i caminades, una al novembre de 2024 i l’altra al maig de 2025, els 
participants  el  que  volen  es  que  corrin  per  ajuntaments,  la  inscripció  la  tramita  cada 
ajuntament i la pot fer qualsevol persona sense que es necessiti llicència que la tramita el 
CES. Cada ajuntament tindrà un color de camiseta, la cursa es pot fer corrents, caminant, 
amb gos, etc. La intenció és ajuntar tres municipis i fer que aquesta cursa vagi per aquests 
tres municipis  i  la  següent  edició  per  uns  altres.  El  CES farà el  marcatge,  inscripcions, 
classificacions, etc. 

La Sra. Carme Valls vol fer un comentari sobre el Pla d’igualtat que només fa referència als 
treballadors i creu que s’ha d’incloure la igualtat dels nens i nenes esportistes per tema de 
prevenció de l’assetjament sexual, llenguatge inclusiu, etc. El Gerent del CES diu que durant 
el curs es fan formacions, el Pla d’igualtat es va fer perquè les retribucions dels treballadors 
fossin igual per tothom però es millorarà en aquests altres aspectes. 

El Sr. Manel Solé, diu que escoltant la ponència ha sentit enveja perquè tant de bo hagués 
tingut coneixement de l’existència del CES molts anys enrere perquè fins fa poc no arribava 
a tot el seu potencial a la resta de municipis que no fossin Lleida ciutat. Creu que el canvi 
substancial ha set amb el canvi de tècnics ens els últims dos anys. Explica el seu cas, que 
va fer la proposta de fer un gimnàs municipal i  la resposta que va rebre per secretaria-
intervenció  va  ser  negativa  i  gràcies  amb  el  Conveni  amb  el  CES  l’ajuntament  es  va 
despreocupar de tot. 

El Sr. Joan Carles Garcia exposa que està molt satisfet amb la col·laboració amb el CES i 
pregunta si  atès que és un servei que es repeteix  any a any i  s’ha de licitar  si  el  CES 
participaria en la licitació. El gerent del CES respon que sí.
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3. Informes de Presidència

El President exposa que fa està obert el termini de presentació de beques menjador que es 
poden presentar des de la web del Consell comarcal i des dels centres escolars dels del 23 
de maig fins al 7 de juny. 

Afegeix que actualment s’està fent la licitació del servei de menjador que ahir va finalitzar el 
termini de presentació d’ofertes. Per poder aprovar la proposta d’adjudicació s’ha canviat la 
data del ple ordinari que passarà al 21 d’agost. El Sr. Jordi Figuerol pregunta que passa amb 
els  menjadors que no estan amb cap dels  dos lots,  el  president  diu que la  intenció del 
Consell  és fer convenis amb les AFA però que resten a l’espera de la formació del nou 
govern perquè tirin endavant un decret de menjadors per donar cobertura legal al contracte. 
El Sr. Cosme Batlle comenta que els criteris d’adjudicació que tenen en compte el patrimoni 
no són equitatius perquè de vegades tenint una renda baixa pel fet de tenir patrimoni no 
poden tenir beca. 

El Cap d’àrea de Medi ambient exposa que ja tenen preparat el conveni entre el Consell i els 
15  ajuntaments  d’illes  que  s’aprovarà  al  proper  ple  del  dia  21.  S’avançarà  en  breu  el 
contingut als municipis perquè el puguin revisar i a partir del dia 21 es demana celeritat el 
l’aprovació i tramesa del conveni per part dels ajuntaments perquè sense conveni no es pot 
fer la licitació. La Sra. Carme Valls exposa una problemàtica que es troben a Lleida ciutat del 
turisme de brossa que hi ha en determinades entrades a Lleida. El Sr. Joan Carles Garcia 
comenta que a través d’ordenança municipal  de civisme s’imposen sancions a aquestes 
conductes i el 80% de les sancions s’imposen a gent de fora del municipi, afegeix que a curt 
termini  el  sistema punitiu és el  que acaba dissuadint  perquè la conscienciació és a llarg 
termini. L’Axel Curcó exposa que relacionat amb el tema de les illes vol denunciar la situació 
anòmala que vivim al Segrià de tenir dos sistemes, va fer falta en el seu moment una aposta 
valenta per optar per un sistema. Si en el seu moment s’hagués fet d’una altra forma ara no 
rebria turisme de brossa. Afegeix que pel que fa el tema de les càmeres, Torres de Segre no 
pot posar una càmera per illa perquè puja 6000 euros per illes, això amb el sistema porta a 
porta no passaria. 

L’Axel Curcó també aprofita per queixar-se de la demanda que ha fet del servei del SAT per 
donar suport a Secretaria-intervenció que està en espera i denuncia que no pot ser que hi 
hagi municipis en que aquest servei s’estigui prestant de manera permanent i d’altres que ho 
necessiten s’estigui denegant. 

En relació amb el tema dels residus el Sr. Cosme Batlle diu que és un problema d’incivisme 
del jovent independentment del sistema de recollida. 

El Sr. Jordi Verdú proposa que durant la campanya de la fruita als albergs a proposta de la 
Cooperativa es posi contenidors de resta dins de l’equipament i que es passi a recollir un 
cop per setmana perquè és una població estacional que no recicla. L’Imma Roca indica que 
és un servei puntual que es pot demanar amb un cost afegit. 

El President incideix en que potser cal un reforç de formació en albergs i llocs puntuals o 
inclús a la població en general. El Sr. Noguero reforça la necessitat d’aquesta idea. 
Un altre tema que sorgeix  del  debat  que es genera és la  gestió  dels  voluminosos  que 
actualment té un cost. 

La  Sra.  Carme  Valls  proposa  reunions  sectorials  sobre  temes  concrets  com  residus, 
transports. Pel que fa el tema dels voluminosos i abocadors il·legals diu que actualment es 
controla amb drons. 

El Sr. Álvaro Boqué explica que estan iniciant el Cicle de Segrià Corals a Alcarràs i Montoliu, 
el  proper  dia  serà a Aitona,  està  funcionant  molt  bé des de fa 18 anys.  El  14 de juliol C
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començarà  Escenaris  Singulars  a  Soses.  També  estan  amb  la  exposició  dels  premis 
d’il·lustració i en breu començaran Sardanes a la Fresca. Com a novetat a les Bases s’ha 
posat que tinguin preferència els municipis que no hagin acollit mai per tal que es pugui anar 
a tots els pobles i estigui tot més ben repartit. 

El Sr. Manel Ezquerra explica que en els últims dos mesos s’ha fet la Taula sectorial de 
Polígons, la propera reunió es farà a Rosselló. També explica que es farà una reunió del 
Fons de transició nuclear  Almacelles amb col·laboració privada perquè els municipis tinguin 
ajuda per justificar la subvenció amb col·laboració de la Diputació de Lleida. Pel que fa a 
Turisme explica que s’han atorgat 50.000 per part del Ministeri per tal de que en dos anys es 
pugui per un banc d’imatges de la comarca per nodrir les xarxes i material digital per nodrir 
les visites virtuals per visites guiades. També es participarà a la Universitat de Lleida d’Estiu 
a Alcoletge. S’estaà tramitant un segell de qualitat per les empreses privades per un turisme 
de qualitat i sostenibilitat. El Patronat de Turisme de l’Ara Lleida ens atrogarà de recursos 
per  fer  activitats.  També esperen una subvenció  per  desenvolupar  l’àrea  en matèria  de 
RRHH  per  dotar  l’àrea  de  un  nou  tècnic.  Aprofita  per  anunciar  que  renunciarà  a  la 
Vicepresidència del Consell el dia 9 de juny per haver estat electe en les darreres eleccions 
al  Parlament.  Manifesta  que  ha  estat  una  experiència  enriquidora  i  d’aprenentatge  que 
espera traslladar al Parlament de Catalunya i poder representar a la plana de Lleida i al 
Segrià. 

El President aprofita per donar les gràcies al Sr. Ezquerra per tota la feina feta i l’impuls que 
ha donat a l’àrea, per la col·laboració, el temps i la feina. Conclou que ha estat un plaer 
treballar ell. 

4. Assumptes d’urgència

No n’hi ha.

5. Precs i preguntes

El Sr. Jaume Sanuy demanà que el Consell Comarcal a través dels seus tècnics lideri el 
mapa de línies d’alta tensió per un millor disseny del seu traçat. 

Sense cap altre afer a tractar, el president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.

Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies  
David Masot Florensa
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